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Sommario/riassunto Publié dans le prolongement du colloque international sur la Crète qui
s’est tenu à Montpellier en novembre 2013, ce livre rassemble 20
communications inédites sur l’histoire de la plus grande des îles de la
mer Égée de l’Antiquité jusqu’au xxe siècle.  Trois thèmes structurent
cet ouvrage collectif : les figures naturelles et culturelles, les symboles
et les traits de l’identité crétoise et des identités minoritaires insulaires
; les regards savants occidentaux et grecs portés sur la Crète ; la place
politique, religieuse et stratégique que cette marche frontière insulaire
tient dans les luttes passées pour la domination de la Méditerranée
orientale.  Published a year and a half after an international conference
on Crete took place at Montpellier, this book presents the principal
results of this meeting and its works. All written or translated in
French, some 20 original articles are dealing with the history of the
largest Egean Island from the Ancient Times up to the XXth Century.
Three major themes organize this book: the natural and cultural
symbols and features of Cretan common and subaltern identities; the
western learned representations of Creta; the political, religious and
strategic importance of an insular frontier and place of arms in the past
struggles for the supremacy over the Eastern Mediterranean.


